
Drøbak Rotary 20.mars  2019 
Kumlegården 
 
Tilstede:Jan U, Halvard, Ragnar, Astrid, Øystein, Paul Bjarne, Eva N, Svein, Kjell-Ove, Ola 

Petter, Per O, Erling, Tov, Thore, Arne, Svein Magne 
Presidenten: Ønsket velkommen 
PE (President Elect) gav en kort orientering fra PETS (President Elect Training Seminar) 
Foredrag: Medlem in spe, Svein Magne Sirnes: Et skråblikk på norsk språk anno 2019. 
 
SM er filolog med mange språk og mange undervisningsenheter i inn og utlang på 
samvittigheten. Stikkordmessig berørte han disse forhold:  
 
Stor Norge Noreg skilt på grensen viser at vi er to-språklig.  
Vi hadde riksmål fra Damnark. Landsmål kom som en motkultur, også kalt nynorsk 
Mange rettskrivingsregler opp gjennom årene: 1907, 1917, 1949 og 1959, 2005 
10% lærer nynorsk i dag, 4 fylker har det hovedmål, Hordaland til Møre og Romsdal, 
Vi beveger oss mer og mer i retning av bokmålsformen ved dobbeltvalgmuligheten. 
Nynorsk folket synder, de er usikre på normen 
NRK, frislepp av dialekter 
Nynorskord inn i bokmål 
Syntaksen er sterkt påvirket 
Inkonsekvensen er stor 
I norsk er det kaos, ihvertfall alt for mange tillatte variasjoner. 
Huskeregel: handling -ing, resultat -ning 
Alle dialekter bortsett fra bergensk har 3 kjønn. De har kun hankjønn og intetkjønn. 
A-endinger og garpgenitiv er på full fart inn. (Dama sin sykkel) 
Nordmenn er interesserte i språk 
Normen i norsk har ikke samme rolle som f.eks. fransk 
Voldsom påvirkning fra engelsk. Drøbak City 
Kunstruktivisme, puggeskolen må ikke fjernes, mindre fokus på rettskriving 
Norsk skole ble startet for å undervise i kristendom. 173 
 
Usikker framtid for nynorsk. 
 
Alt flyter, ønsker en oppstramming. 
 
Mange spørsmål og kommentarer. Det viste et av SMs poeng: nordmenn er interessert i 
norsk språk.   
 
 

Neste møte: 3. april: Kumlegården.  


